
 
 
 

VERSLAG Algemene raadscommissie Begroting van 9 oktober 2014 
  
 
Agendapunt  A 1: Opening 
 
Aanwezig: 
Commissieleden: 
 
Van der Leij, Bekius (PvdA); 
Zwart, Grooteman 
(CDA);Luttik – Swart, Smook, 
Damink, Glas (KL);van Leijen, 
Haring, Zeiler (GB); Roem, 
Houtenbos (VVD);Hietbrink, 
Groen – Bruschke 
(GL);Snijder, Halff (D66). 
 
 
Voorzitter: 
Braak-van Kasteel 

Collegeleden: 
 
Hafkamp, van Huissteden, 
Rasch, Mesu, Zeeman. 

Commissiegriffier: 
 
Kooiman 
 
 

 
 
Agendapunt  A 2: Spreekrecht / mededelingen van het college. 
 
Spreekrecht 
Geen algemeen spreekrecht, wel bij agendapunt 4. 
 
Mededelingen van het college 
Burgemeester: het Algemeen Bestuur van de Veiligheidsregio heeft besloten tot een verdeling 
van de kosten op basis van het inwoneraantal van de deelnemende gemeente. Voor Bergen 
levert dat een voordeel op ten opzichte van de door de raad vastgestelde begrotingswijziging 
(basis 50/50 model)  van ca 29.000 euro. U wordt daar ( via de Nieuwsbrief) over 
geïnformeerd. 
Gemeenten krijgen geen vergoeding meer voor boetes, wellicht zal dit leiden tot een 
begrotingswijzing. 
 
Wethouder Mesu: Uit de van het Rijk ontvangen bijdrage voor compensatie meer kosten 
chronisch zieken en gehandicapten dekken we de kosten € 270.000 voor intensivering van de 
regeling Collectieve Zorgverzekering Minima, er komt een uitgebreid pakket aanvullende 
verzekering, uitbreiding doelgroep van 110% tot 120% van de bijstandsnorm. Geheel in lijn met 
het ruimhartig sociaal beleid wat de gemeenteraad steeds voorstaat. Hiervoor dient voor 15 
oktober een contract met Univé getekend te worden, zodat die de doelgroep tijdig kan 
informeren. De raad kan zijn zienswijzen hierover niet tijdig geven. 
In december wordt de raad geïnformeerd en kan zijn zienswijze geven op het totale pakket aan 
maatregelen die gedekt worden uit het ontvangen budget van € 532.000 voor de compensatie 
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meer kosten (zie hiervoor): € 270.000 intensivering ziektekosten verzekering minima,  
€ 150.000 dekking te kort op de Wmo, € 72.000 maatwerk Wmo. 
Toezegging: Tijdig Informatie, inclusief cijfers, geven over het besluit dat het college heeft 
genomen mbt de Collectieve Zorgverzekering voor Minima (CZM) voor 2015. 
 
De commissie staat hier positief tegenover, Univé aangeven dat de raad hierover nog een 
besluit moet nemen. 
 
Wethouder van Huissteden heeft de eerste asielzoekers in Bergen welkom geheten , hij was 
zeer onder de indruk daarvan en van hun verhalen.  
 
 
 
Agendapunt  3: Voorstel betreft het vaststellen van de financiële gevolgen van de 
septembercirculaire op de begroting en de daarbij behorende begrotingswijziging 
 
Aanwezig: 
Commissieleden: 
 
Van der Leij, Bekius (PvdA); 
Zwart, Grooteman 
(CDA);Luttik – Swart, Smook, 
Damink, Glas (KL);van Leijen, 
Haring, Zeiler (GB); Roem, 
Houtenbos (VVD);Hietbrink, 
Groen – Bruschke 
(GL);Snijder, Halff (D66). 
 
 
Voorzitter: 
Braak-van Kasteel 

Collegeleden: 
 
Hafkamp, van Huissteden, 
Rasch, Mesu, Zeeman. 

Commissiegriffier: 
 
Kooiman 
 
 

 
Voorgenomen besluit 
De begrotingswijziging financiële gevolgen septembercirculaire 2014 vast te stellen. 
 
 
Afhandeling in de Algemene Raadscommissie 
Naar de Raad d.d.: 30 oktober 2014   Bespreekstuk 
 
Opmerkingen 2 

Er wordt met smart gewacht op meer financieel inzicht mbt de 3 Decentralisaties. (December 
circulaire ?) 
Toezegging: Informatie over stand van zaken mbt de koopkracht tegemoetkoming in 2014 
voor mensen op 110%  van het sociale minimum. Wordt dit percentage verhoogd. 
 
De commissie adviseert conform: A – stuk. 
 
 
 
Agendapunt  A 4.0: Spreekrecht bij agendapunt 
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Aanwezig: 
Commissieleden: 
 
Van der Leij, Bekius (PvdA); 
Zwart, Grooteman 
(CDA);Luttik – Swart, Smook, 
Damink, Glas (KL);van Leijen, 
Haring, Zeiler (GB); Roem, 
Houtenbos (VVD);Hietbrink, 
Groen – Bruschke 
(GL);Snijder, Halff (D66). 
 
 
Voorzitter: 
Braak-van Kasteel 

Collegeleden: 
 
Hafkamp, van Huissteden, 
Rasch, Mesu, Zeeman. 

Commissiegriffier: 
 
Kooiman 
 
 

 
Spreekrecht 
De heer Meedendorp, Recron ondernemers, bepleit om niet akkoord te gaan met het hogere 
tarief, maar te investeren in controle, m.n. op particuliere verhuurders, dat is de garantie voor 
de nu begrootte opbrengst, tevens verzoekt hij te laten zoeken naar aanvullende effectievere 
methoden van belasting inning zoals een forfait voor particulieren. 
De heer Steenis, Kon. Horeca Ndl, is geschrokken van de enorme verhoging, het zit 
ondermeer het verlengen van het seizoen door tariefsverlaging in voor – naseizoen in de weg, 
bepleit ook meer controle op particuliere verhuurders. 
De heer Helling, regio manager Recron, is stelselmatige afwenteling van gemeentelijke 
tekorten op de sector zat. Deze verhoging zal tot negatieve effecten leiden. Verzoekt om 
demping van de verhoging.  
 
Reactie commissieleden: verzoek tot onderbouwing van de aangegeven negatieve effecten; de 
prijzen in de horeca, voorbeeld broodjes, zijn extreem hoog, negatieve effecten liggen niet 
alleen aan de gemeente.  
 
 
 
Agendapunt  4: Voorstel betreft het vaststellen van de Programmabegroting 2015-2018 
 
 
Voorgenomen besluit 
Vaststellen van de programmabegroting 2015-2018 en de daarbij behorende 
begrotingswijzigingen. 
 
Afhandeling in de Algemene Raadscommissie 
Naar de Raad d.d.: 30 oktober 2014    Bespreekstuk 
 
Opmerkingen 2 

De voorzitter geeft aan dat dit de voorbereiding voor de begrotingsraad is en niet de 
besluitvorming, fracties stellen eerst nog de (paar) technische vragen die bij hen leven en 
komen in de volgende ronde met hun politieke inbreng voor het onderlinge debat, zodat zij aan 
de hand van de stukken en verworven informatie in staat zijn op 30 oktober de begroting te 
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kunnen vaststellen. Een woordvoerder per fractie. 
 
Commissie brede waardering en dank aan de organisatie voor de beantwoording van de vele 
vragen die, vanaf de raadsbrede commissie over de ombuigingen tot nu toe, zijn gesteld. 
 De fracties doen uitspraken op een aantal voor hen politiek bestuurlijk belangrijke zaken, 
veelal in vragende vorm aan het college, hetgeen gezien het ordevoorstel van de voorzitter 
tussentijds tot verwarring leidt. 
 
Een korte impressie, niet alles kan worden weergegeven. E.e.a. komt terug bij de behandeling 
van de begroting op 30 oktober. 
De fracties denken verschillend over het evenwicht in de aanpak van de uitgaven en de 
inkomstenkant om de begroting sluitend te maken, het ontbreken van het snijden in eigen vlees 
tot tevredenheid over het ontzien van onze inwoners, met name de meest kwetsbare onder 
hen. 
Verhoging toeristen belasting: gevraagd wordt om vrijstellingen richting kinderen maar die 
moeten dan wel handhaafbaar zijn, om meer controle en handhaving, m.n. richting particuliere 
verhuurders, wijziging systematiek van heffing. Over of dit tot het halen van de meeropbrengst 
zal of kan leiden, wordt geen eensluidende  conclusie getrokken, zoals ook over de instemming 
met het collegevoorstel tot verhoging van het tarief. 
Bezuinigingen op personele kosten: twijfels over of het natuurlijk verloop voldoende soulaas zal 
bieden, er komen meer taken richting gemeenten en kan dat wel met de huidige 
personeelsomvang, er wordt een relatie gelegd met het BUCH onderzoek naar ambtelijk 
samenwerken  (concrete mogelijkheden)  - samenvoegen (mogelijke scenario’s),  dit zal ook tot 
bezuinigingen moeten leiden; het opstellen van een Toekomstvisie op de organisatie of een 
kerntaken discussie, waar worden prioriteiten gelegd, bij beleidsafdelingen of bij de uitvoering 
of dienstverlening?, ook wettelijke taken kunnen heroverwogen worden. 
Het ambitie niveau van het college wordt door sommige fracties als te hoog en te vaag 
uitgewerkt, gekenschetst, ook zou beleidsontwikkeling op onderdelen sneller moeten. 
Verder komen aan de orde ondermeer zaken als de aanbesteding van de Beeck, een toekomst 
bestendig accommodatiebeleid voor de kernen, toeristische beleidsvisie, bezuinigingen op de 
reddingbrigades, dienstverlening en het reageren op wensen van de inwoners, woonvisie met 
oplossingen voor de lokale problematiek, renteopbrengsten en schatkistbankieren, behoud of 
minder ruimtelijke kwaliteit. 
 
Schorsing. 
 
Reactie college; 
Toezegging: Ingebrachte vragen op de arc van 9 oktober worden schriftelijk beantwoord, op 
uiterlijk 21 oktober. 
 
Wethouder Zeeman. Er is gezocht naar evenwicht in het verhogen van de inkomsten en het 
verlagen van de uitgaven, met daarbij het ontzien van de inwoners. 
Personeel, natuurlijk verloop en pensionering is afdoende voor de taakstelling,  een 
grootscheepse heroriëntatie op afdelingen is niet aan de orde. 
Toeristenbelasting, het voorgestelde tarief is redelijk in vergelijking met andere gemeenten en 
we doen er heel wat voor: reddingbrigades, schoon strand, Museum Kranenburgh, mooie 
ruimte omgeving, schitterende fietspaden, goede infrastructuur, e.a. Rapportage wijzing van 
heffingssystematiek  (motie) komt in 2015, een systematiek waarbij ook de sector zich prettig 
bij kan voelen. De handhaving wordt daarbij meegenomen: strenger en gericht op de totale 
sector. 
Wethouder Mesu: in Buch verband wordt een beroep gedaan op de tijdelijke rijksmiddelen voor 
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inzet extra personeel bij de huishoudelijke hulp (Wmo). 
Burgemeester Hafkamp. Eerst de rapportage over de Buch samenwerking, samendoen en 
mogelijkheden voor samengaan, afwachten, of daar besparingen uitkomen is nog maar zeer de 
vraag. Eventuele bezuinigingen bij de reddingbrigades mogen niet ten koste gaan van de 
kwaliteit van de dienstverlening, over of het mogelijk is wordt u geïnformeerd. 
Wethouder van Huissteden. Eerst wordt ook met de raad de discussie aangegaan over ons 
accommodatiebeleid, voordat tot besluitvorming wordt overgegaan. 
Verder wordt naar de toezegging verwezen. 
 
 
Afronding. 
GL kondigt een tegenbegroting aan om meer evenwicht te brengen in het sluiten maken van de 
begroting, w.o vermindering verhoging toeristenbelasting. Middels amendementen wordt deze 
aan de raad voorgelegd. 
KL  kondigt aan in een later stadium te komen met een initiatiefvoorstel, om  te kijken of een 
deel van de recreatiewoningen geschikt is om langer permanent bewoond te kunnen worden.  
VVD geeft aan ook met een tegenbegroting te willen komen en met amendementen te zullen 
komen, ondermeer over de verhoging van de toeristenbelasting, de schuldenpositie en rente 
toevoeging aan de Algemene Reserve. 
Ook GB en KL geven aan tot amendering van de begroting over te willen gaan. 
CDA, D66 en PvdA zijn positief kritisch over de begroting, er is nog veel te doen. 
 
De bespreking van de begroting wordt in de raad voortgezet: B – stuk. 
 
 
Agendapunt  5: Voorstel betreft het vaststellen van de verordening watertoeristen- en 
toeristenbelasting 2015 
 
Aanwezig: 
Commissieleden: 
 
Van der Leij, Bekius (PvdA); 
Zwart, Grooteman 
(CDA);Luttik – Swart, Smook, 
Damink, Glas (KL);van Leijen, 
Haring, Zeiler (GB); Roem, 
Houtenbos (VVD);Hietbrink, 
Groen – Bruschke 
(GL);Snijder, Halff (D66). 
 
 
Voorzitter: 
Braak-van Kasteel 

Collegeleden: 
 
Hafkamp, van Huissteden, 
Rasch, Mesu, Zeeman. 

Commissiegriffier: 
 
Kooiman 
 
 

 
Voorgenomen besluit 
- de Verordening watertoeristenbelasting 2015 vast te stellen; 
- de Verordening toeristenbelasting 2015 vast te stellen; 
- het tarief voor de watertoeristen- en toeristenbelasting vast te stellen op €1,85; 
- een vrijstelling op te nemen voor verblijf door kinderen tot 18 jaar, inclusief begeleiders, in 
 georganiseerd educatief verband. 
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Afhandeling in de Algemene Raadscommissie 
Naar de Raad d.d.:30 oktober 2014   

 
 Bespreekstuk 

 
Opmerkingen 2 

Discussie hierover is alleen zinvol na het vaststellen van de begroting op 30 oktober waarin 
opbrengst en tarief worden vastgesteld.  
 
 
Agendapunt  6: Voorstel betreft een uitname uit de bestemmingsreserve Niet 
Gesprongen Explosieven en het vaststellen van de daarbij behorende 
begrotingswijziging 
 
Aanwezig: 
Commissieleden: 
 
Van der Leij, Bekius (PvdA); 
Zwart, Grooteman 
(CDA);Luttik – Swart, Smook, 
Damink, Glas (KL);van Leijen, 
Haring, Zeiler (GB); Roem, 
Houtenbos (VVD);Hietbrink, 
Groen – Bruschke 
(GL);Snijder, Halff (D66). 
 
 
Voorzitter: 
Braak-van Kasteel 

Collegeleden: 
 
Hafkamp, van Huissteden, 
Rasch, Mesu, Zeeman. 

Commissiegriffier: 
 
Kooiman 
 
 

 
 
Voorgenomen besluit 
Een uitname doen uit de bestemmingsreserve van € 102.816 en de bijbehorende 
begrotingswijziging vast te stellen.  
 
Afhandeling in de Algemene Raadscommissie 
Naar de Raad d.d.: 6 november 2014  Hamerstuk  
 
 
Opmerkingen 2 

Desgevraagd geeft de burgemeester aan dat het restant van de reserve gereserveerd blijft, dat 
tot nu toe er steeds geld ( bijdragen) gevonden is voor dergelijke projecten. 
 
Toezegging: Informatie wordt verstrekt over in hoeverre al ruimtelijke besluiten zijn genomen 
in het kader van het explosieven onderzoek Vliegveld Bergen en de waterberging 
Saenegheest.   
 
2 Stemming, toezeggingen en opmerkingen 
 
Bergen, 17 oktober 2014. 
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